
Handicaprådets kommentarer til Omsorg og Ældre 2.6.2022 
 

56. Beslutning om lokaler til Døgnplejen i Slangerup 
handicaprådet er enig i behovet for at minimere medarbejdernes daglige køretid, som kan 
anvendes mere optimalt til gavn for borgerne, øge medarbejdernes trivsel og skabe et bedre fagligt 
fællesskab. 

57. Drøftelse af indsatser i forhold til tryghed og kriminalitetsforebyggelse 
Handicaprådet henviser til sit tidligere fremsendte høringssvar. 

58. Beslutning om styrkelse af praktikvejlederfunktionen for SOSU-uddannelserne 
Handicaprådet er enige i, at der er behov for at forbedre forholdene for SOSU-eleverne, så de får 
lyst til at blive i faget og det derved bliver muligt at imødegå rekrutteringsudfordringerne. Vi 
støtter derfor forslaget om en styrket praktikvejlederfunktion, som følger eleven fremfor 
ansættelsesstedet.  

Strategien for uddannelse til fremtidens ældreområde 
Handicaprådet er enige i forslaget om omlægning af praktikvejlederfunktionen, da det er helt 
afgørende at nedbringe det voldsomt høje frafald fra uddannelsen, sådan som det har vist sig 
muligt i andre kommuner med tilsvarende stategi. 
Handicaprådet undrer sig over, at man ikke går hele vejen og centraliserer vejledningen yderligere 
– men tværtimod ønsker at fastholde den tætte kobling til den daglige drift, på trods af at denne 
organiseringsform udgør en del af udfordringen, fordi hensynet til borgeren og den daglige drift 
vejer tungest i en presset hverdag og derfor opprioriteres på bekostning af vejledningsopgaven. 
Handicaprådet synes derudover, at de foreslåede indsatser i strategien virker meget fornuftige. 

59. Beslutning om bestyrelsens sammensætning i Hjælpemiddeldepotet I/S 
Handicaprådet har ingen kommentarer til forslaget om ændring af sammensætning i 
Hjælpemiddeldepotet. 

60. Beslutning af mulighed for midlertidig opnormering af de midlertidige pladser 
Handicaprådet er enig i behovet for en fleksibel normering på Rehabiliteringsafdelingen, så det 
bliver muligt at reagere hurtigt på en stor efterspørgsel efter pladserne. 
Handicaprådet mener også, at det er uholdbart, at manglen på plejeboliger i kommunen presser 
Rehabiliteringen og forhindrer hjemtagelse af færdigbehandlede patienter fra hospitalerne – sådan 
som kommunen er forpligtet til iht loven. Vi er derfor enige i den midlertidige opnormering på op 
til to pladser. 

61. Orientering om anvendelsen af de midlertidige pladser 
Handicaprådet tager orienteringen til efterretning. 

62. Orientering om Ramme for Handleplan for flere i fællesskaber under 
Sundhedspolitikken 2022 – 2026 
Handicaprådet henviser til sit tidligere afgivne høringssvar.  

63. Orientering om status på handleplanen for bedre styring i Døgnplejen 
Handicaprådet tager orienteringen til efterretning. 



64. Orientering om arbejdet med patientsikkerhed 
Handicaprådet henviser til sit tidligere høringssvar. 

65. Orientering om status på arbejdet frem mod et sundhedshus i Frederikssund 
Handicaprådet tager orienteringen til efterretning. 

66. Orientering om straksudlevering af hjælpemidler 
Handicaprådet synes, forslaget om straksudlevering af hjælpemidler er positivt, da det kan betyde, 
at borgere, der kan møde fysisk frem, får mulighed for at få deres hjælpemidler hurtigere end de 
gør i dag. 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 
 


